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§ 21 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 

 

- - - - - 
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§ 22 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2014-03-25 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Kustbevakningen Länsstyrelsens yttrande  

Information om kustbevakningen 

ekonomiska läge, missiv 

 

Kustbevakningen Region Nordost  

Kustbevakningen Gotlands, bilaga  

Kustbevakningen Gävle, bilaga  

Kustbevakningen Hudiksvall, bilaga  

Kustbevakningen Härnösand, bilaga  

Kustbevakningen Luleå, bilaga  

Kustbevakningen Örnsköldsvik, bilaga  

Tidiga och tydliga insatser, PM Pia McAleenan/ Tove Löfgren 

Så här gör vi i Nacka – kommunbilar Mats Bohman 

Rutin för politikerinitiativ Liselotte Lexén/Helena Meier 

  

Rapporter 
 

Revisionsrapport 2013 Nacka Energi AB 

med dotterbolag 

Johanna Magnusson 

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:07  

Cirkulär 14:08  

Cirkulär 14:09  

Cirkulär 14:12  
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Viktiga datum 2014 avs överenskommelser 

med inriktning på socialtjänst 

 

  

Övrigt 
 

  

AB Vårljus dagordning 140212  

AB Vårljus protokoll 1, 2014  

Styrelseprotokoll 1-2014 Nacka Energi AB Johanna Magnusson 

Styrelseprotokoll 1-2014 Nacka Energi 

Försäljnings AB 

Johanna Magnusson 

KPR Protokoll 2014-02-20  Ingrid Greger 

Tra i Boo minnesanteckningar 2014-02-19 Ingrid Greger 

Tra i SaFi minnesanteckningar 2014-01-27 Ingrid Greger 

Rådet för frågor kring funktionsnedsättning 

minnesanteckningar 2014-03-05 

Ingrid Greger 

Nackas lokala miljömål – protkollsutdrag 

MSN + Begäran om yttrande + Förslag till 

lokala miljömål 

Kommer som ärende till KSAU 140506 

Information taxor 2014 Södertörns 

brandförsvar, missiv + protokollsutdrag 

Botkyrka 

 

Södertörns brandförsvar, protokoll 140131  

SRF information inför bolagsstämma + 

kallelse bolagsstämma 2014. 

 

Käppalaförbundets styrelseprotokoll 140211  

  

 

- - - - - 
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§ 23 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2014-03-25 

Ärende Beslutsfattare 

Tillförordnade av fastighetsdirektör under semester Fastighetsdirektören 

Jenny Asmundsson 

Delegationsbeslut svenska för invandrare med bilaga 1 och 2 

 

Kommunstyrelsens 

ordförande Mats 

Gerdau 

Vidaredelegering beslutsattestanter ansvar 10000 och 11000 Stadsjurist Helena 

Meier 

Vidaredelegering beslutsattestanter ansvar 200xx Administrativ 

direktör Mats 

Bohman 

Vidaredelegering beslutsattestanter ansvar 2006x Personaldirektör 

Elisabeth Carle 

Vidaredelegering balanskonton Stadsdirektör Lena 

Dahlstedt 

Vidaredelegering beslutsattestanter inom SLK Stadsdirektör Lena 

Dahlstedt 

Vidaredelegering beslutsattestanter idrott och fritidsenheten 2014 Teknisk direktör 

Dag Björklund 

Vidaredelegering beslutsattestanter överförmyndarenheten 2014 Administrativ 

direktör Mats 

Bohman 

 

- - - - - 
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§ 24 KFKS 2013/182-040 

Revisionsrapport nr 6/2013 - granskning av intern 

kontroll kopplat till räkenskaperna 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 

nr 6 2013 - granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att stadsledningskontoret får i 

uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 7 april se över svaren i förslag till 

yttrande över revisionsrapporten, så att uppgifterna i svaren är konsekventa vad avser 

ansvarsfördelning. 

Ärende 

Revisorerna har genomfört en granskning av den interna kontrollen kopplat till 

räkenskaperna. Granskningen har avsett löner, pensioner, kundfordringar, 

leverantörsskulder, upphandling, materiella anläggningstillgångar samt förtroendekänsliga 

kostnader. Revisorerna har lämnat ett antal rekommendationer samt förslag till 

förbättringar. Stadsledningskontoret redovisar att insatser har gjorts och görs in i linje med 

det som revisorerna rekommenderar och förslår. Det gäller för samtliga rekommendationer 

och förslag. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2014 

Förslag till yttrande till revisorerna 

Revisionsskrivelse 

Revisionsrapport 6, 2013 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 

stadsledningskontorets förslag men gav stadsledningskontoret i uppdrag att till 

kommunstyrelsens sammanträde den 7 april se över svaren i förslag till yttrande över 

revisionsrapporten, så att uppgifterna i svaren är konsekventa vad avser ansvarsfördelning. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande 

 

- - - - - 
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§ 25 KFKS 2013/182-040 

Revisionsrapport 7 år 2013, Uppföljning av åtgärder 

kopplat till den interna kontrollen kring investeringar 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 

nr 7 2013 - Uppföljning av åtgärder kopplat till den interna kontrollen kring investeringar. 

  

Ärende 

EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 

uppföljning av vidtagna åtgärder utifrån de granskningar av internkontroll till investeringar 

som genomförts de senaste åren. Syftet med granskningen har varit att bedöma status på 

det åtgärdsarbete som bedrivs av kommunen i syfte att förbättra rutiner av internkontroll. 

Granskningen visar att det vidtagits och fortsatt vidtas en mängd åtgärder i syfte att stärka 

den interna kontrollen kring investeringar. 

 

Stadsledningskontoret redovisar att förbättringar har gjorts och görs i linje med det som 

revisorerna rekommenderar och föreslår. Det gäller samtliga rekommendationer och 

förslag.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2014 

Förslag till yttrande till revisorerna 

Revisionsskrivelse 

Revisionsrapport 7/2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 
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”Vid senaste fullmäktige tog vi socialdemokrater upp frågan om bristen på spårbarhet av 

exploateringsredovisningarna. Vi konstaterar att revisorerna nu kommer med liknande 

kritik mot hur investeringsbudgeten redovisas. Dock pågår ett förbättringsarbete nu och vi 

ser framemot att resultatet kommer att innebära förbättringar för både investeringsbudget 

och exploateringsbudget.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i åratal kritiserat beslutsunderlagen för investeringar och 

exploateringsbudgeten. Beslutsförslagen har ofta varit lösryckta ur sammanhanget och 

någon helhetsbild över effekterna på kommunens ekonomi av besluten har inte gått att få. 

Visst har det skett en förbättring på senaste 1-2 åren men fortfarande finns mycket kvar att 

göra. Vi hoppas att det utvecklingsarbete som genomförts inför nästa beslutsomgång 

senvåren 2014 ska resultera i överskådliga, kompletta underlag som också ska ge den av oss 

efterfrågade helhetsbilden. Det är självklart inte lätt att både kunna ge en helhetsbild och 

underlag på detaljnivå men det är ett måste för att vi förtroendevalda ska kunna ta rimligt 

underbyggda beslut.” 

 

- - - - - 
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§ 26 KFKS 2014/241-045 

Obligationslån genom MTN-program och ändrat 

genomsnittligt räntebindningsmandat 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska starta upp ett obligationsprogram 

i form av ett så kallat Medium Term Note program (MTN-program) med en 

låneram på 1 miljard svenska kronor.  

 

2. Kommunfullmäktige beslutar att det ska göras ett tillägg till reglementet för 

medelsförvaltning avseende MTN-program och private placement (PP) som tillåtna 

finansieringsalternativ. Vidare justeras reglementet så att tillåtet intervall för den 

genomsnittliga räntebindningen är 1-5 år. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande. 

 

1. Kommunstyrelsen ger under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt 

ovan ekonomidirektören och budgetcontrollern var för sig uppdraget att starta upp 

ett MTN-program (obligation) och därefter löpande nyttja programmet vid de 

tillfällen det är mer kostnadseffektivt än traditionell bankfinansiering. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret vill att kommunen ska använda obligationslån i form av MTN-

program (obligationer) för att få fler och billigare lånemöjligheter med längre löptid som 

komplement till företagscertifikat och lån via bank. 

 

Det nu föreslagna MTN-programmet har till syfte att diversifiera låneportföljen genom att 

ge tillgång till fler lånealternativ. Målsättningen är att programmet som uppgår till 1 miljard 

totalt successivt ska ersätta delar av de befintliga lånen, men även användas som alternativ 

vid framtida lånebehov i de fall det är mer kostnadseffektivt. Att få tillgång till 

obligationslån som lånealternativ kommer initialt innebära vissa startkostnader och en ökad 

administrativ börda för kommunen, vilket med marginal uppvägs av en sänkning av 

kommunens lånekostnader enligt de beräkningar som har gjorts. 
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Stadsledningskontoret har utvärderat den nuvarande räntebindningsstrukturen, där 

målsättningen är att skapa stabila räntekostnader genom god framförhållning. 

Stadsledningskontoret har därför tillsammans med Norm Finanspartner genomfört 

strategitester, som underlag till beslut kring räntebindningsstrukturen. Resultatet av denna 

är att kommunen bör förlänga räntebindningsmandatet. Kommunens målsättning 

karakteriseras av långsiktighet och försiktighet inte minst när det gäller finansiell risk och 

bör därför skapa en tröghet i förändring av räntenettot. Nacka kommun prioriterar därför 

stabila kassaflöden framför en minimering av räntekostnaden. 

  

Med anledning av detta så föreslås att räntebindningen får variera mellan 1-5 år istället för 

dagens nivå 1-3 år.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 27 KFKS 2012/156-040 

Kommunstyrelsens årsbokslut 2013 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut för kommunstyrelsen år 2013.  

 

Ärende 

Kommunstyrelsen uppfyller målen för verksamheten. Medborgare och företagare ger goda 

omdömen om kommunen, vilket framgår av bland annat medborgarundersökningen och 

Svenskt näringslivs rankning av näringslivsklimatet i kommunen.  

 

Kommunstyrelsens ekonomiska resultat avviker negativt jämfört med budget med cirka 53 

miljoner kronor (97 mnkr var den negativa avvikelsen 2012). De största avvikelserna finns 

inom kommunstyrelsen för förgävesprojekt, lokalenheten, mark- och exploateringsenheten 

samt den egna produktionen av välfärdstjänster. 

 

Medarbetarundersökningen visade att medarbetarna sammantaget tycker att det är positivt 

att arbeta i Nacka kommun. Sjukfrånvaron ökade något 2013, för tredje året i följd. 

Sjukfrånvaron var dock fortfarande låg i jämförelse med många andra kommuner. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 

Kommunstyrelsens årsbokslut 2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 28 KFKS 2013/191-040 

Årsredovisningar 2013 för de helägda kommunala 

aktiebolagen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2013 för Nysätra Fastighets AB, 

Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB.  

 

Årsredovisningarna avseende 2013 överlämnas till årsstämmorna för Nysätra Fastighets AB 

respektive Nacka stadshus AB utan instruktioner till kommunens ombud.  

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nysätra 

Fasighets AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB 

för år 2013 till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om extra utdelning om 15,5 

miljoner kronor från Nacka Stadshus AB till Nacka kommun avseende år 2013. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nysätra Fastighets AB uppfyller ändamålen 

som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 

kommunallagen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Energi AB, inklusive dotterbolag, 

uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 

befogenheterna enligt kommunallagen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB uppfyller ändamålen 

som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 

kommunallagen. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2013 för Nysätra Fastighets AB, 

Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB.  

 

Styrelsen för Nysätra Fastighets AB behandlade den 18 mars 2014 årsredovisningen för 

2013. Styrelsen beslutade att kostnadsföra 767 tkr av osäkra fordringar, som påverkar 

balans- och resultaträkning i bolaget, liksom i moderbolaget Nacka Stadshus AB och 
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därmed även Nacka kommun. De bilagda årsredovisningarna för Nacka Stadshus AB och 

Nysätra Fastighets AB har inte hunnits korrigera inför utskicket till kommunstyrelsens 

arbetsutskott. Korrigering kommer att ske inför att ärendet behandlas av kommunstyrelsen. 

 

Bolag Rörelseresultat 2013 Rörelseresultat 2012 

Nacka Stadshus AB 32,5 miljoner kronor 22,2 miljoner kronor 

Nysätra Fastighets AB -0,4 miljoner kronor 0,5 miljoner kronor 

Nacka Energi AB 28,5 miljoner kronor 16,4 miljoner kronor 

 

Nacka Stadshus AB bedriver ingen egen verksamhet utan förvaltar aktier i de helägda 

dotterbolagen Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi bedriver 

elnätverksamhet samt sidoordnad verksamhet, främst nätadministrativa tjänster. Nacka 

Energi Försäljning är ett helägt dotterbolag till Nacka Energi. Nysätra Fastighets AB äger 

fastigheten 269:1 och bedriver hyresverksamhet.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2014 

Årsredovisning 2013 Nysätra Fastighets AB 

Årsredovisning 2013 Nacka Energi AB 

Årsredovisning 2013 Nacka Energi Försäljnings AB 

Årsredovisning 2013 Nacka Stadshus AB 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 

 

”Vi socialdemokrater reagerar mot beslutet att ta ut en extra utdelning av Nacka Stadshus 

AB. Dessa pengar kommer från Nacka Energi, som är en kommunens elnätsbolag och har 

monopol i kommunen. Nacka Energi står inför omfattande uppgradering av nätet i och 

med det ökade befolkningen och vi uppfattar det inte ansvarsfullt att i detta läge ta ut extra 

utdelning från bolaget. Vi vill att verksamheter i kommunen sköts ansvarsfullt, även ett 

valår, och reagerar mot denna extra beskattning av kommunens verksamheter för att frisera 

till årets bokslut. Nackas invånare fick nyligen en höjning av elnätsavgiften via Nacka 

Energi. Vi använder alla elektricitet i våra liv och denna höjning som nu ska snygga till 

kommunens bokslut är i det närmaste att beskrivas som en förtäckt skatt.” 

 

- - - - - 
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§ 29 KFKS 2012/156-040 

Nacka kommuns årsredovisning för 2013 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 41 

miljoner kronor. 

 Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2013. 

 

Ärende 

Nacka kommuns årsredovisning för 2013 innehåller i huvudsak 

 en redogörelse om kommunens och kommunkoncernens ekonomi 2013,  

 en uppföljning av kommunens åtta övergripande mål, 

 en redogörelse om kommunens medarbetare och  

 en sammanfattande beskrivning av kommunens verksamheter under 2013.  

 

Kommunens resultat för såväl verksamhet som insatta resurser 2013 var bra. Nöjdheten 

bland medborgare och brukare var inom många områden hög i jämförelse med andra 

kommuner. Resultaten i Nackas skolor fortsatte att ligga på mycket höga nivåer. 

Överenskommelsen om tunnelbana till Nacka och visionsarbetet om Nacka stad innebar 

att stora och viktiga steg togs för att förverkliga strategierna i kommunens översiktsplan. 

 

Kommunens ekonomiska resultat var 84 miljoner kronor, vilket var 13 miljoner kronor 

bättre än budget. Balanskravsresultatet var 102 miljoner kronor, vilket var 32 mnkr bättre 

än budget och betydligt bättre än 2012. De allra flesta nämnder och verksamheter redovisar 

resultat i linje med eller bättre än budget. Att resultatet blev bättre än budget berodde också 

på större skatteintäkter och lägre räntekostnader för lån än budgeterat, m.m. Vissa 

verksamheter redovisade underskott, exempelvis lokalenheten och den kommunala 

produktionen av förskola och skola och sociala stödresurser. Viktiga nyckeltal som följs för 

att mäta målen för kommunens ekonomi har förbättrats men fortsatt förbättring krävs bl.a. 

mot bakgrund av kommunens kommande stora investeringsbehov. 

 

I enlighet med kommunens riktlinjer kan en avsättning till resultatutjämningsreserven göras 

med 41 miljoner kronor eftersom det goda balanskravsresultatet medger detta. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 

Nacka kommuns årsredovisning för 2013 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade att oppositionen ska få utrymme att kommentera 

årsbokslutet.  

 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars yrkande. 

 

Beslutsgång 

I enlighet med Mats Gerdaus yrkande avslog arbetsutskottet Khashayar Farmanbars 

yrkande. Arbetsutskottet beslutade således i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät för socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 

 

”Vid första anblicken ser bokslutet bra ut, då kommunen gör bättre än budget. Dock finns 

det faktorer som ger skäl till oro. Främsta anledningen till att det nuvarande resultatet är att 

skatteintäkterna har varit högre än beräknad, trots att inflyttningen har varit lägre än 

beräknad. Detta vittnar om en felberäkning av skatteunderlaget vid tiden för förra 

budgeten, och fungerar nu som en kommunikations-"airbag" för att visa upp friserad 

resultat ett valår. Å andra sidan har detta inneburit att den moderata felkalkyleringen med 

för låga intäkter har inneburit lägre satsningar på välfärden i kommunen under året. Viljan 

att visa upp snygga siffror har därmed gått ut över verksamhetens kvalitet. Detta är 

beklagligt. 

  

Våra invånare får betala en förtäckt extra skatt på ca 15 Mkr genom att kommunens 

elnätsmonopol får betala en extra utdelning. Det är en kortsiktigt, oansvarigt och 

populistiskt. Nacka står inför en stor befolkningsinflyttning och stort behov av 

uppgradering av elnätet. Den moderatledda majoriteten riskerar framtidens elnätskapacitet 

för att täcka över sina ekonomiska tillkortakommanden.” 

 

Mats Gerdau (M) lät för moderaternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
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”Årsredovisningen för 2013 visar att Alliansmajoriteten har förmåga att ta ansvar både för 

ekonomi och verksamhet, såväl kortsiktigt som långsiktigt. Jag vill särskilt lyfta fram 

följande. 

  

 Ekonomin är god. Det är ett överskott (enligt balanskravet) på 102 Mkr, vilket ska 
jämföras med budget på 74 Mkr och 2012 års resultat på 33 Mkr. Kommunens lån 
ökar endast med 138 Mkr, trots nettoinvesteringar på 570 Mkr. Skatteintäkterna 
ökade med 258 Mkr jämfört med 2012, vilket beror på att vi blir fler invånare och 
fler som jobbar och betalar skatt. Tillväxten innebär att vi har mer pengar att 
använda till välfärd utan att höja skattenivån.   

 Medborgarna är fortsatt nöjda med verksamheterna. 80% kan rekommendera andra 
att flytta till kommunen (63% i riksgenomsnitt). Särskilt glädjande är att andelen 
som är nöjda med hur kommunen sköter skolan och ger stöd till utsatta är hög. 
Även elevernas resultat i skolan fortsätter att ligga i topp.  

 Arbetet med stadsutvecklingen drivs intensivt och med bred förankring. På västra 
Sicklaön ska en tät och blandad stad byggas med plats för 14 000 bostäder, 10 000 
arbetsplatser och nya parker. Det möjliggörs genom det avtal om tunnelbana till 
Nacka som vi förhandlat fram under året. Parallellt drivs centrumförnyelsen i 
övriga delar av kommunen.  

  

I resultatet finns både kostnader och intäkter av engångskaraktär. Exempelvis är Nacka 

Energi ett välskött företag som redovisar ett större överskott än planerat (15 Mkr), bl a 

beroende på framgångsrik sidoverksamhet. Vidare har kommunen fått återbetalning på 

sjukförsäkringspremier (45 Mkr), tack vare lyckade insatser för att minska sjukskrivningarna 

i kommunsektorn. På kostnadssidan finns ökad pensionsavsättning (39 Mkr) och 

nedskrivning av ett antal exploaterings- och investeringsprojekt (bl a Danvikslösen och 

Velamsund, totalt 39 Mkr).   

  

Slutligen vill vi påminna om vikten för oss i kommunen av att det drivs en nationell politik 

för fler jobb. Sedan Alliansregeringen tillträdde har över 200 000 nya jobb skapats. Att fler 

jobbar och betalar skatt säkrar skatteintäkterna i kommunerna. Därför ser vi med stor oro 

på förslag från S, V och MP i riksdagen om att göra det dyrare att jobba och anställa, och 

höja och införa nya bidrag för dem som inte jobbar. Det skulle slå direkt mot Nackas 

möjligheter att fortsätta satsa på skolan och äldreomsorgen. Samma partier har också 

föreslagit hårdare skatteutjämning, vilket skulle kosta Nacka 76 Mkr. Lokalt i Nacka 

presenterar de nya ofinansierade förslag på nästan varje sammanträde. Vi menar att det är 

en oansvarig och oseriös oppositionspolitik som bäddar för stora skattehöjningar och/eller 

nedskärningar i verksamheten.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet återkommer i samband med bokslutets behandling i kommunfullmäktige 

med mer konkreta synpunkter. Redan nu vill vi dock framföra kravet att oppositionen i 
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Nacka också ska ges en möjlighet att kommentera bokslutet i själva bokslutsdokumentet. I 

många kommuner ges oppositionen utrymme att ge sin kommentar till det gångna året, i 

Nacka är det bara majoritetens som ges tillfälle att föra fram sin politik. Bokslutet är ju en 

spegel av majoritetens budget som beslutades i november 2012 inklusive det 

majoritetsprogram som antogs då. Således är bokslutet inget ”opolitiskt” eller ”neutralt” 

dokument. Vid budgetbehandlingen lägger oppositionen egna budgetförslag, således vore 

det nu rimligt, ur ett demokratiskt perspektiv, att oppositionen nu också får kommentera 

den verksamhet som majoriteten bestämt ska bedrivas.” 

 

Hans Peters (C) lät för centerpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 

 

”Nacka kommuns årsredovisning uppvisar ett bättre resultat än budget. Resultatet blev 84 

mkr och balanskravsresultatet landade på 102 mkr. Kommunens resultat har nu successivt 

förbättrats under de senaste åren. Förbättringen är påtaglig jämfört med det svåra året 

2011. Kommunstyrelsen har tagit ett fastare grepp kring investeringar och 

fastighetsunderhåll men också en allmänt förbättrad kostnadskontroll i alla verksamheter 

och i alla nämnder har nu givit resultat. Trots det förbättrade resultatet har satsningar gjorts 

inte minst inom miljöområdet, skolan och kulturen. Med en bra skött ekonomi blir det 

pengar över att satsa på angelägen samhällsservice och välfärd. 

Det kvarstår dock ett stort behov av underhåll i många kommunala fastigheter, inte minst 

lokaler för skola och förskola. Inom det området måste anslagen öka under kommande år 

för att undvika kapitalförstöring och dyrare felavhjälpande underhåll längre fram i tiden. 

 

Vidare behöver prognossäkerheten ses över, särskilt vad gäller T2 och månadsrapporter 

som lämnas i oktober och november. Det dök tyvärr upp en del lite större avvikelser i 

nämnderna i bokslutet jämfört med T2.”  

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet glädjer oss åt att kommunen i år redovisar ett positivt ekonomiskt 

resultat. 

Om resultatet är bra eller inte beror på hur man ser på saken och i det här fallet är det bara 

Alliansen som har fått yttra sig och betygsatt sig själva. I årsredovisningen går bl.a. att läsa:  

”2013 hamnade Nacka på fjärde plats i listan över de bästa näringslivskommunerna. Vi blev årets 

återvinningskommun och våra skolresultat låg bland de bästa i landet” 

Sett ur en annan synvinkel skulle man kunnat skriva:  

”2013 tappade Nacka i placering på listan över de bästa näringslivskommunerna. Vi blev sämst på 

återvinning i länet och tack vare en långtgående segregering ligger våra skolresultat bland de bästa i landet”  

 

Man skriver stolt att årets resultat blev 13 Mkr bättre än budgeterat men skulle istället ha 

kunnat skriva att resultatet blev 39 Mkr sämre än förra året, trots ett rekordstort 

koncernbidrag från Nacka Energi på 24 Mkr.  
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Årets resultat blev sämre än året innan, självfinansieringsgraden av investeringar är fortsatt 

anmärkningsvärt låg och låneskulden fortsätter att öka trots att den stora expansionen i 

Nacka ännu inte på allvar har kommit igång. 

Vi kan dock glädjas över att kommunen betalat lägre räntor på sina lån än budgeterat. 

Detta beror delvis på att man under 2013 har börjat omstrukturera lånen i enlighet med ett 

politikerinitiativ i kommunstyrelsen från Miljöpartiet de gröna.” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) lät för kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 

 

”Kommunen är till för sina medborgare och bokslutet visar att överlag så är medborgarna 

nöjda med de tjänster som kommunen erbjuder. Det finns undantag där processerna har 

varit långsamma och kvalliten på insatserna varit medelmåttliga och medborgare har blivit 

missnöjda. Men i stort sett visar årsredovisningen att Nacka är en välskött kommun. 

Kristdemokraterna vill passa på och tacka alla goda medarbetare för ett gott arbete under 

2013. Det är ni som förverkligar våra visioner att Nacka ska vara en bra kommun för alla.”  

 

- - - - - 
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§ 30 KFKS 2014/240-041 

Plan för arbetet med strategiska mål och budgetramar 

2015-2017 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med strategiska mål och 

budgetramar 2015-2017. 

 

Ärende 

Nacka kommuns mål- och budgetprocess inleds med att kommunstyrelsen i det så kallade 

ramärendet lämnar ett förslag till budget för nämnderna för nästkommande år i juni. 

Baserat på de väsentliga områden som nämnderna har identifierat utarbetar de därefter 

verksamhetsbudgetar och mål utifrån kommunstyrelsens ekonomiska ramar och 

kommunens övergripande mål.  

 

I oktober beslutar kommunstyrelsen om ett förslag till reviderad budget och eventuella för-

ändringar mot föreslagna ramar med anledning av den ekonomiska utvecklingen, regering-

ens budgetproposition, befolkningsprognos och politiska prioriteringar. Kommunfullmäk-

tige fastställer i november de ekonomiska ramarna, finansiella och verksamhetsanknutna 

mål samt skattesatsen för kommande år. 

 

För nämndernas del tas endast hänsyn till demografi och kapitaltjänstkostnader i 

ramärendet i juni. 

 

Parallellt med driftbudgeten bereds investeringsbudgeten. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 31 KFKS 2010/460-409 

Uppföljning strategin för minskad energianvändning i 

kommunal verksamhet 2013 och förslag reviderat mål  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

1) Kommunstyrelsen godkänner uppföljningen av strategi för minskad 

energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 2013 (enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen). 

2) Kommunstyrelsen godkänner reviderat mål i strategin (enligt bilaga 2 till 

tjänsteskrivelsen, sid 25 ”Mål för kommunens tjänsteresor med bil”).  

 

Ärende 

Ärendet innehåller dels en uppföljning av energieffektiviseringsstrategin för 2013, dels 

förslag på reviderade mål i strategin.  
 

Energimyndigheten har beviljat stöd till framtagandet och genomförandet av strategin 

under åren 2010-2014. Arbete med strategin ska återrapporteras senast den 31 mars varje 

år. 

 

I strategin har Nacka kommun angett mål för minskad energianvändning i kommunens 

fastighetsbestånd och transporter för åren 2014 och 2020. Uppföljningen av åtgärderna 

inom fastighetsområdet visar att Nacka till stor del redan uppfyller målen satta till 2014, 

men att ytterligare åtgärder krävs för att nå målnivåerna för 2020. När det gäller transporter 

har energianvändningen för tjänsteresor minskat kraftigt sedan 2009, medan de anställdas 

pendlingsresor och tjänsteresor med flyg kräver ytterligare åtgärder. 

 

Flera åtgärder än tidigare år bedöms uppnå grön status, d.v.s. att de löper enligt plan eller är 

helt genomförda. Under 2013 har sju åtgärder bedömts vara gröna och fyra åtgärder 

uppnår gul status (åtgärden pågår men inte enligt plan). För första gången sedan strategin 

antogs 2011 bedöms ingen åtgärd vara röd (vilket innebär att åtgärden ej pågår eller riskerar 

att inte genomföras). 
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Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 13 mars 2013 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 

2013 

Strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamheter 2014 

Sammanträdesprotokoll TN, 2014-02-11, § 18 

Sammanträdesprotokoll FRN, 2014-02-12, § 4 

Sammanträdesprotokoll, MSN 2014-02-12, § 25 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Jan-Eric Jansson 

(KD), bifall till miljöenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät för socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 

 

”I och med uppföljningen av effektiviseringsstrategin har Stadsbyggnadskontoret nu belyst 

ett av problemen med hyresmodellen som den moderatledda majoriteten har infört i 

Nacka. I detta fall skapar hyresmodellen "inget incitament till energieffektivisering i 

kommunens fastigheter." 

Vi socialdemokrater anser att hyresmodellen måste ses över snarast för att kommunala 

hyresgäster inte ska drabbas hårdare än andra. I skrivelsen uppges att kommunen kan spara 

7-8 miljoner om kommunens fastigheter energieffektiviseras. Det motsvarar ca 16 nya 

lärare i våra skolor.”  

 

Jan-Eric Jansson (KD) lät för kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 

 

”Nacka kommun har en bra strategi för minskad energianvändning som omfattar Nackas 

kommunala verksamheter . Men Nacka stadshus Ab omfattas inte av denna strategi och 

inte heller dotterbolaget Nacka energi. Kristdemokraterna hävdar att Nacka Stadshus AB 

också ska innefattas i kommunens strategi för minskad energianvändning. 

Nacka energi AB bör också kunna ha en ledande roll i hela Nacka samhället för att skapa 

incitament för sparsam energi användning. Det har företaget gjort t.ex. genom byte av 

elmätare som uppmuntrar brukare till sparsamhet. Och även om det genomförts ett antal 

åtgärder för att effektivisera ledningssystemet för att minska energiförlusterna så vill vi att 
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Nacka energi ska ha uppdraget att ta fram ytterligare åtgärder för att främja ett mindre 

energikrävande samhälle. 

Vi menar också att Nacka kommun bör gå vidare i sin strategi och verka för att all 

verksamhet i samhället ska bli mer energieffektivt. Det kan inte vara påtvingade åtgärder 

som i en kommunal verksamhet utan bygga på frivillighet och kunskap om att 

energisparåtgärder lönar sig. 

Det framgår också av strategin att ”i framtiden bör kommunen planera för att placera 

simhallar och ishallar i direkt anslutning till varandra för att kunna dra nytta av varandras 

spillvärme” Hur mycket är vinsten frågar vi oss och kommer det ha någon betydelse för 

placering av framtida simhallar.”  

 

- - - - - 
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§ 32 KFKS 2014/204-761 

Förlängning av missbrukspolicy och tillägg 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

1. Kommunstyrelsen förlänger Policy för att förebygga och behandla missbruk och 

beroende - Samverkan mellan kommunerna och landstinget i Stockholms län. 

Policyn gäller till och med den 31 december 2015.  

2. Kommunstyrelsen godkänner tillägg om dopning i policyn.  

3. Kommunstyrelsen likställer policyn med en överenskommelse. 

 

Ärende 

Nacka kommun antog 2008, Policy för att förebygga och behandla missbruk och beroende 

- Samverkan mellan kommunerna och landstinget i Stockholms län. Syftet med policyn är 

att beskriva hur kommuner och landstinget i Stockholms län ska samverka för att tidigt 

upptäcka, förebygga och behandla skador av alkohol och narkotika.  

Den 1 juli 2013 skedde lagändringar i socialtjänstlagen respektive hälso- och sjukvårdslagen. 

De innebär att landsting och kommuner behöver ha en överenskommelse om hur missbruk 

och beroende hos personer med alkohol-, narkotika-, och dopningsproblem ska förebyggas 

och behandlas. Kommunförbundet Stockholms län (KSL) anser att policyn kan likställas 

med en överenskommelse. För att klara lagkraven får policyn ett tillägg om dopning. 

 

Handlingar i ärendet 

Social- och äldrenämndens protokollsutdrag § 26 den 18 februari 2014 

Tjänsteskrivelse från sociala kvalitetsenheten, 2014-02-18  

Rekommendation KSL, 2013-12-12  

Policy för att förebygga och behandla missbruk och beroende - Samverkan mellan 

kommunerna och landstinget i Stockholms län, våren 2008  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden den 18 februari 2014 § 26 

1. Social- och äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att förlänga Policy för att förebygga 

och behandla missbruk och beroende - Samverkan mellan kommunerna och landstinget i 

Stockholms län. Policyn gäller till och med den 31 december 2015.  

2. Social- och äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att godkänna tillägg om dopning i 

policyn.  
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Utdragsbestyrkande 

 

3. Social- och äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att likställa policyn med en 

överenskommelse. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med social- och äldrenämndens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 33 KFKS 2014/220-005 

Åtkomst till gemensamma IT-system 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen om förutsättningar för åtkomst till gemensamma 

system från olika IT-plattformar. 

 

Ärende 

Det finns idag önskemål att komma åt gemensamma system i kommunen från olika IT-

plattformar med olika operativsystem. Det är tekniskt möjligt eftersom kommunens 

gemensamma system är webbaserade. Det behöver beaktas är att man har licenser för de 

program man använder och att man har säkra system för inloggning och behörighet. Om 

dessa förutsättningar är uppfyllda kan man komma åt gemensamma system från av 

kommunen ägda datorer med olika operativsystem och från smarta telefoner och 

surfplattor. Tillgänglighet från privata och offentliga är också möjlig men ställer krav på att 

användarna känner till och kan hantera riskerna. Åtkomst från privata surfplattor och 

smarta telefoner medges inte med tanke på att säkerhetsriskerna. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2014 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 34 KFKS 2014/263-860 

Den kulturpolitiska programförklaringen; uppföljning 

och översyn 
Yttrande till kulturnämnden 

Beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker att den kulturpolitiska programförklaringen 

byter benämning till kulturpolitiskt program. Arbetsutskottet anser också att en djupare 

översyn bör göras vid inledningen av kommande mandatperiod.  

  

2. Som svar på remissen noterar arbetsutskottet följande för egen del. Den kulturpolitiska 

programförklaringen är ett styrdokument som kommunstyrelsen omsätter såväl i 

samhällsplaneringen och fastighetsförvaltningen som i den kommunala produktionen av 

välfärdstjänster. Den är en ingrediens bland flera som ingår i underlag/fakta som ska vägas 

in i beslutsunderlag.  

 

Dessa beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 

kommunstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärende 

Kulturnämnden genomför just nu både en uppföljning och en översyn av den 

kulturpolitiska programförklaringen som kommunfullmäktige antog år 2000. 

Stadsledningskontoret tillstyrker att den kulturpolitiska programförklaringen som 

styrdokument byter beteckning till kulturpolitiskt program men avstyrker att en översyn 

görs utan att grunda sig på resultatet från uppföljningen.  Översynen bör göras direkt i 

inledningen av mandatperioden 2015-2018 och omfatta hela programmet, inte vara inriktat 

på mindre justeringar som i nu föreliggande förslag. För att svara på kulturnämndens 

begäran om att kommunstyrelsen ska redovisa sin tillämpning av den kulturpolitiska 

programförklaringen föreslår stadsledningskontoret att arbetsutskottet noterar att 

programförklaringen är ett styrdokument som omsätts såväl  i samhällsplaneringen som i 

fastighetsförvaltningen och i den kommunala produktionen av välfärdstjänster, som en 

ingrediens bland flera i underlag/fakta i beslutsunderlag och fattade beslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2014 

Remiss från kultur- och utbildningsenheten med förslag till kulturpolitiskt program baserat 

på mindre justeringar av den kulturpolitiska programförklaringen 

Protokollsutdrag från kulturnämnden § 19, den 12 mars 2014 

Begäran om redovisning av tillämning av den kulturpolitiska programförklaringen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 12 mars 2014 § 19 

Kulturnämnden beslutar att Kultur- och utbildningsenhetens förslag till översyn av Nackas 

kulturpolitiska programförklaring med nedanstående tillägg sändes på remiss till kommun-

styrelsen, fritidsnämnden, arbets- och företagarnämnden, tekniska nämnden, social- och 

äldre nämnden, utbildningsnämnden, naturreservatsnämnden och miljö- och stadsbygg-

nadsnämnden för synpunkter. Nämnderna ska lämna sina synpunkter senast den 25 april 

2014. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Stefan Saläng (FP) och 

Jan-Eric Jansson (KD), enligt följande. 

 

”1. Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker att den kulturpolitiska programförklaringen 

byter benämning till kulturpolitiskt program. Arbetsutskottet anser också att en djupare 

översyn bör göras vid inledningen av kommande mandatperiod.  

  

2. Som svar på remissen noterar arbetsutskottet följande för egen del. Den kulturpolitiska 

programförklaringen är ett styrdokument som kommunstyrelsen omsätter såväl i 

samhällsplaneringen och fastighetsförvaltningen som i den kommunala produktionen av 

välfärdstjänster. Den är en ingrediens bland flera som ingår i underlag/fakta som ska vägas 

in i beslutsunderlag.” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 

 

”En bra kulturpolitik är en framtidspolitik som skapar jobb och livsglädje hos 

medborgarna. Kommunen har en viktig roll i kultursfären då man med medborgarnas 

gemensamma pengar kan skapa förutsättningar för ett kulturliv som inte skulle klara sig 

helt på kommersiella grunder. Det är en viktig aspekt i en kulturpolitik som har högre 

ambitioner än att producera bestsellers och publiksuccéer. Inget fel att kulturen är populär, 
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men kulturen har större potential att vara en relevant byggsten i ett hållbart samhälle. Den 

potentialen ska vi tillåta blomma utan krav på utsålda föreställningar. 

Kommunen har också en unik möjlighet att stödja medborgarnas egna kulturskapande. Att 

utveckla det arbetet är viktigt ur ett folkhälsoperspektiv, såväl som ur ett arbetsmarknads-

politiskt perspektiv.  

Musikbranschen är en del av de växande kreativa näringarna, som sysselsätter fler än till 

exempel fordonsindustrin och har en omsättning motsvarande 3 procent av Sveriges BNP” 

står det att läsa i rapporten ”Musikbranschen i siffror” från 2011. Den genomsnittliga 

tillväxten inom konsertmarknaden var 14 % under året 2010-2012 enligt rapporten med 

samma namn från år 2013.”  

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har inget emot att en revidering görs av programförklaringen i början av 

nästa mandatperiod. I samband med det kan den också ges en större dignitet. Att den idag 

inte har särskilt stor genomslagskraft i kommunens vardag, det inser man när man läser 

svaret som Kommunstyrelsen ska ställa sig bakom. Det är till intet förpliktigande och visar 

att man inte tar frågorna på något som helst allvar.” 

 

Hans Peters (C) lät för centerpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 

 

”Det är bra att det görs en mer genomgripande översyn av det kulturpolitiska programmet, 

detta även om kulturnämnden bedömde att det gamla programmet från 2000 fortfarande 

håller till stora delar och endast smärre justeringar/kompletteringar behövs. Med en 

bredare översyn så kommer ärendet att kunna behandlas i kommunfullmäktige först i slutet 

av detta år eller i början av 2015.” 

 

- - - - - 
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§ 35 KFKS 2014/132-020  

SOU 2013:79, stärkt meddelarskydd för privatanställda i 

offentligt finansierad verksamhet 
Yttrande till regeringen  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över SOU 2013:79, 

stärkt meddelarskydd för privatanställda i offentligt finansierad verksamhet 

 

Ärende 

Regeringen har i ett lagförslag kommit fram till att det ska vara förbjudet att ta reda på vem 

hos en privat aktör inom vård, skola och omsorg som har lämnat information till mass-

media, i syfte att informationen ska publiceras. Ett sådant förbud finns redan idag för alla 

offentligt anställda oavsett vad de arbetar med. I det föreslagna remissyttrandet tillstyrker 

kommunen att det blir ett sådant här lagstadgat meddelarskydd men efterlyser att det borde 

ha gjorts en mer djupgående analys av om meddelarskyddet kan omfatta även privat-

anställda inom andra offentligt finansierade verksamheter, såsom infrastuktur och bygg-

sektorn. Syftet med ett sådant är att bland annat stärka kampen mot korruption, svart 

arbetskraft och byggfusk. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2014 

Förslag till yttrande 

Remisskrivelse justitiedepartementet 

Sammanfattning och lagförslag SOU 2013:79Stärkt meddelarskydd för privatanställda inom 

offentligt finansierad verksamhet 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP) och Khashayar 

Farmanbar (S), bifall till stadsledningskontorets förslag 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 

följande. 

 

”Vi har under lång tid krävt att kommunen ska ta på sig ledartröjan i att ställa krav på våra 

utförare att implementera meddelarskyddet. Nacka var tidig ute med att släppa in privata 

aktörer inom välfärden. Vi ser att det också innebär att vilja ta ett större ansvar när det 

gäller att ställa krav på kvalitet och villkor för dessa verksamheten. Ett av dessa krav ska 

vara meddelarskyddet. Tyvärr har moderatledda majoriteten varken varit intresserad att 

ställa adekvata krav eller ens velat kolla närmare på möjligheten att ställa krav på 

meddelarskydd. Vi ser positivt på det svar som nu lämnas till denna utredning, men vi 

saknar fortfarande en drivkraft i Nacka att faktiskt vilja från ord till handling och ta 

ledningen i detta arbete. Vi socialdemokrater vill göra det.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har flera gånger väckt den här frågan i kommunen, bl a i forma av 

motioner. Vi har i samband med budgetbehandling och beslut om privatiseringar och 

kundvalsbeslut i kommunen framfört just att insynen försämras bl a pga att 

meddelarskyddet saknas. Därför är vi synnerligen tillfreds med det remissvar som nu 

kommunen kommer att lämna. ” 

 

- - - - - 
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§ 36 KFKS 2012/230-003 

Ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att ändra sin delegationsordning i enlighet med förslagen i 

stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2014. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsens delegationsordning är ett levande instrument som behöver förändras 

över tid, både när man ser att det ur ett verksamhetsperspektiv är effektivt med en utökad 

beslutanderätt och när förändringar gör att en delegerad beslutanderätt bör återgå till den 

politiska nivån. Stadsledningskontoret har gjort en översyn och förslår utifrån denna nedan 

redovisade förändringar i delegationsordningen. Förslagen redovisas områdesvis. 

 

Bestämmelser om personal inom myndighets- och 

huvudmannaorganisationen 

Punkt Beslutanderätt  Föreslagen delegat Ev. kommentar 

Ny punkt Tillförordnande av 

enhetschef under 

enhetschefs 

frånvaro, för som 

längst fem veckor 

Respektive 

enhetschef 

Finns för direktör 

men inte för 

enhetschef 

Ny punkt Beslut om belöning 

för extraordinära 

insatser 

Stadsdirektören eller 

vid dennes frånvaro 

personaldirektören 

Möjligheten att 

besluta om belöning 

beslutad av 

kommunstyrelsen i 

medarbetarpolicyn 

 

Bestämmelser för produktionsverksamheterna 

Punkt Beslutanderätt  Föreslagen delegat Ev. kommentar 

Ny punkt Beslut om belöning för 

extraordinära insatser 

Stadsdirektören eller 

vid dennes frånvaro 

personaldirektören 

Möjligheten att 

besluta om 

belöning beslutad 

av 

kommunstyrelsen i 
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medarbetarpolicyn 

Ny punkt Tillförordnande av 

produktionsdirektör 

under frånvaro, för som 

längst fem veckor 

Respektive 

produktionsdirektör 

Saknas idag 

Ny punkt Tillförordnande av 

rektor/verksamhetschef 

under frånvaro, för som 

längst fem veckor 

Respektive 

rektor/verksamhetschef 

Saknas idag 

 

Stadsbyggnad, mark och fastigheter 

Punkt Beslutanderätt  Föreslagen delegat Ev. kommentar 

21  Genom avtal eller 

tillämpning av PBL, 

jordabalken, 

fastighetsbildningslagen, 

anläggningslagen, 

ledningsrättslagen eller 

väglagen tillförsäkra 

kommunen rätt till 

servitut, ledningsrätt, 

nyttjanderätt eller 

vägrätt i annan tillhörig 

fastighet eller belasta 

kommunens mark med 

motsvarande 

rättigheter, samt 

medverka till ändring 

eller upphävande av 

sådana rättigheter i de 

fallen 

ersättningsbeloppen 

inte överstiger 500 000 

kronor 

För andra ärenden än 

stadsbyggnadsprojekt; 

markchefen och 

handläggare var för 

sig  

För stadsbyggnads-

projekt; 

exploateringschefen 

Nuvarande delegat 

”markingenjör” 

ändras till 

”handläggare”.  
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 Besluta om, ansöka om, 

föra kommunens talan 

och godkänna 

lantmäteriförrättning 

För andra ärenden än 

stadsbyggnadsprojekt; 

markchefen och 

handläggare var för 

sig 

För 

stadsbyggnadsprojekt; 

exploateringschefen 

och projektledare var 

för sig 

1. 

Språklig förenkling av 

hur beslutanderätten 

definieras. 

2.  

Nuvarande delegat 

”markingenjör” 

ändras till 

”handläggare” och 

delegaten 

”projektledare” 

tillkommer för 

stadsbyggnadsprojekt. 

23 Ansöka om 

lantmäteriförrättning i 

stadsbyggnadsprojekt 

och därefter föra 

kommunens talan vid 

sådana förrättningar  

 Utgår då den täcks av 

ny formulering av 

punkten 22. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2014 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 37 KFKS 2014/250-026 

Fördelning av arbetsmiljöuppgifter 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar föreslagen rutin där särskilt framtagna 

mallar/överenskommelser, inklusive bilagor, ska användas och skrivas under för att 

förtydliga fördelning av arbetsmiljöuppgifter. 

 

Ärende 

För att förtydliga vilka som fördelats arbetsmiljöuppgifter genom kommunstyrelsens 

instruktion och delegationsordning (KSKF 2011/198-002) samt också tydliggöra vad detta 

ansvar innebär, har personalenheten tagit fram mallar/överenskommelser (inklusive 

bilagor) som ska användas när chefer introduceras i sitt chefsansvar. De överenskommelser 

som tecknas ska anmälas som delegationsärenden till kommunstyrelsen. 

 

Olika mallar/överenskommelser har tagits fram för olika chefsbefattningar inom 

produktionsverksamheter respektive övriga enheter. Särskild mall för fördelning av 

arbetsmiljöuppgifter finns också framtagen att använda i de fall arbetsmiljöuppgifter 

fördelas vidare. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2014 

Bilaga 1 Exempel överenskommelse 

Bilaga 2 Arbetsmiljöuppgifter inklusive bilaga för returnering  

 

Yrkanden 

Majvie Swärd (S) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Majvie Swärds yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 38 KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval i Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott skickar förslaget på reglemente för kundval på remiss till 

social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, utbildningsnämnden, 

kulturnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Remissinstanserna får tillfälle 

att lämna sina synpunkter senast den 16 juni 2014. 

  

Ärende 
Ett prioriterat område i Nacka kommun är att vårda och utveckla kundvalen. Ett led i detta 
arbete har varit att göra en övergripande genomgång av kundvalen för att säkerhetsställa att 
auktorisationsvillkoren är enhetliga och uppföljningsbara. Vid genomgången framkom ett 
tydligt behov av ett styrdokument som reglerar kommunens kundval i sin helhet.  Ett 
reglemente bör syfta till att beskriva kommunfullmäktiges styrning av kundvalen samt 
nämndernas uppdrag och ansvar för kundval. Det föreslås att de nuvarande 
auktorisationsvillkoren fortsättningsvis ska benämnas som generella auktorisationsvillkor. 
Detta för förtydliga att villkoren ska gälla för samtliga kundval. Vidare föreslås att 
nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor. Det innebär villkor som är specifika för 
kundvalet.  
 
I reglementet tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av kundvalen. För att säkerställa 
att uppföljningen sker på samma sätt och på lika villkor för samtliga anordnare föreslås att 
nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och utvärdering av 
anordnaren.  

 

Handlingar i ärendet 

Juridikenhetens tjänsteskrivelse den 11 mars 2014 

1. Reglemente för kundval 

2. Förslag på reviderade auktorisationsvillkor med kommentarer 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridikenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Vänsterpartiet har ända sedan kundvalens börjar för nästan 30 år sedan varit kritiska till 

dem. Den allvarligaste konsekvensen av kundvalet är att medborgaren reduceras till kund 

på en illusorisk marknad. Påståendet är att privata anordnare ska inspirera till bättre kvalitet 

och effektivitet. Istället är det ett sätt för kommunen att slippa ta ansvar och också kunna 

pressa kostnaderna. Det senare sker ofta på personalens bekostnad som i många förtag 

inom ramen för kundvalen arbetar utan kollektivavtal och under usla arbetsförhållanden. 

Samtidigt så redovisar många företag en god vinst, en vinst som i vissa fall har hamnat långt 

bortom den svenska bolagsskattens räckvidd i skatteparadis.  

 

När nu kundvalssystem finns i Nacka så är således vårt första krav att de ska avskaffas, i 

andra hand att de som ändå finns kvar ska garantera medborgarna så bra service som 

möjligt och de anställda i företagen så goda villkor som möjligt. Dessutom så ska de 

skattepengar som Nackaborna betalat in, oavsett om man nyttjar tjänsterna eller ej, 

användas till verksamhet och inte gå till vinster.” 

 

- - - - - 
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§ 39 KFKS 2013/605-616 

Förlängd daglig SFI-utbildning 
Motion den 10 september 2013 av Zakia Mirza (S) och Tuija Meisaari-Polsa (S). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

  

Sedan 2013 erbjuds alla heltids SFI-utbildning, antingen som enbart undervisning eller i 

kombination med praktik. För SFI-elever med försörjningsstöd är praktikdelen 

obligatorisk. För övriga elever är praktiken ett erbjudande. För att inte försvåra elevernas 

möjligheter till arbete och egen försörjning parallellt med SFI-studierna avslås motionen.  

 

Ärende 

Goda språkkunskaper är nyckeln till en framgångsrik integration. Den 12 september 2012 

beslutade arbets- och företagsnämnden att införa praktik för SFI-elever från och med 2013. 

För SFI-elever med försörjningsstöd är praktiken obligatorisk och målsättningen är att 

studier, praktik och andra arbetsrelaterade insatser ska motsvara heltidsinsatser. För övriga 

SFI-elever är praktiken frivillig, bland annat med hänsyn till att praktiken inte ska försvåra 

elevens möjligheter till arbete, och egenförsörjning, parallellt med studierna. Det finns 

därmed mycket som talar för att få SFI-elever utan försörjningsstöd kommer att efterfråga 

SFI och praktik under åtta timmar per dag. 

 

Då daglig SFI-utbildning redan erbjuds från och med 2013 enligt tidigare beslut i arbets- 

och företagsnämnden förslås att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsnämndens protokollsutdrag den 19 februari 2014 § 3 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2014 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 februari 2014 § 3 

Arbets- och företagsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom 

daglig SFI-utbildning erbjuds från och med 2013 enligt tidigare beslut i arbets- och 

företagsnämnden.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

  

Sedan 2013 erbjuds alla heltids SFI-utbildning, antingen som enbart undervisning eller i 

kombination med praktik. För SFI-elever med försörjningsstöd är praktikdelen 

obligatorisk. För övriga elever är praktiken ett erbjudande. För att inte försvåra elevernas 

möjligheter till arbete och egen försörjning parallellt med SFI-studierna avslås motionen.”  

 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Mats Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Khashayar Farmanbar (S) och Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 KFKS 2013/573-869 

Motion fristad åt förföljda författare 
Motion den 23 september av Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Per Chrisander och 

Kerstin Nöre Söderbaum samtliga (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet till 

stadsledningskontoret för att bättre belysa fristadssystemets särart jämfört med det reguljära 

asylsystemet för hotade och förföljda personer, samt komplettera med beskrivning av 

bedömda åtaganden och kostnader som är förknippade med att vara fristadskommun, om 

staten ger bidrag för dessa kostnader samt hur Nackas mottagande av skyddsbehövande 

flyktingar/invandrare i övrigt ser ut. Erfarenheter från hittillsvarande fristadskommuner 

bör också redovisas. 

 

Ärende 

I en motion från Miljöpartiet föreslås att Nacka kommun ska bli en fristadskommun för 

förföljda författare, vilket betyder att kommunen ansluter sig ICORN. Motionärerna 

föreslår även att kommunen tillsätter en fristadskoordinator.  

För närvarande finns det fem svenska kommuner som är listade som fristadskommuner på 

ICORN:s hemsida. Dessa är Göteborg, Jönköping, Malmö, Sigtuna och Stockholm. Kost-

naden för bli en fristadskommun och ta emot en förföljd fattare uppskattas av ICORN till 

ca 300 tkr per år. Enligt andra bedömare är summan högre, 350 – 400 tkr per år, särskilt 

om man tar med kostnaden för fristadskoordinatorn. Att bli en fristadskommun medför 

jämfört med andra kulturverksamheter en hög kostnad. Vilka effekterna av att bli en fri-

stadskommun kan bli är svårt att bedöma. Arbetsutskottet förslår därför att motionen ska 

avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturnämnden protokollsutdrag den 4 december 2013 § 77 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 14 oktober 2013 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 4 december 2013 § 77 

Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD), 

Hans Peters (C) och Majvie Swärd (S), enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet till 

stadsledningskontoret för att bättre belysa fristadssystemets särart jämfört med det reguljära 

asylsystemet för hotade och förföljda personer, samt komplettera med beskrivning av 

bedömda åtaganden och kostnader som är förknippade med att vara fristadskommun, om 

staten ger bidrag för dessa kostnader samt hur Nackas mottagande av skyddsbehövande 

flyktingar/invandrare i övrigt ser ut. Erfarenheter från hittillsvarande fristadskommuner 

bör också redovisas.”   

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
  



 44 (46) 
 25 mars 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 KFKS 2013/402-330 

Kommunala fruktträd och bärbuskar 
Motion den 17 juni 2013 av Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela Birgersson och 

Tuija Meisaari-Polsa (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att arbetet för att alla nackabor ska 

ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän mark pågår. Detta sker genom information 

och kommunikation samt inom ramen för det strategiska arbetet om ekosystemtjänster. 

 

Motionen anses härmed färdigbehandlad. 

 

Ärende 

I en motion den 17 juni 2013 av Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela Birgersson 

och Tuija Meisaari-Polsa (S) föreslås att kommunen i samarbete med föreningar och 

privatpersoner, ska inventera fruktträd och bärbuskar som växer på kommunens mark. 

Vidare föreslås att det ska tas fram en skötselplan för dessa fruktträd och bärbuskar samt 

att informera om vilka fruktträd och bärbuskar som finns på kommunens mark och att det 

är fritt fram att plocka dessa naturgåvor. 

 

Att på sedvanligt vis inventera alla fruktträd och ta fram en skötselplan i samarbete med 

föreningar bedöms bli mycket resurskrävande. Däremot har park- och naturenheten 

annonserat i lokalpressen för att informera nackaborna om att det är tillåtet att plocka bär 

och frukt på kommunens mark. Information ges även på www.nacka.se där det även 

upplyses om två webbinitiativ som ger allmänheten information om var de kan hitta 

bärbuskar och fruktträd eller hämta överbliven frukt hos privata tomtägare.  Park- och 

naturenheten arbetar också på en övergripande nivå där alla ekosystemtjänster inkluderas, 

varav ekosystemtjänsten odling av bär och frukt ingår. Därmed anses skötselbehovet också 

åtgärdat.  

 

Mot bakgrund av att de arbetsinsatser som föreslås i motionen pågår anses härmed 

motionen färdigbehandlad. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 november 2013 (KFKS 2013/687-330) 

Protokollsutdrag naturreservatsnämnden § 53 

Protokollsutdrag tekniska nämnden § 192  

http://www.nacka.se/
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Annons 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 192 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktiga att notera att park- och naturenheten 

fortsätter att arbeta för att alla nackabor skall ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän 

mark. Motionen anses härmed färdigbehandlad. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 23 oktober 2013 § 53 

Naturreservatsnämnden föreslår kommunfullmäktige att notera att park- och naturenheten 

fortsätter att arbeta för att alla nackabor skall ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän 

mark. Motionen anses härmed färdigbehandlad. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 

Övrigt 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 
- - - - - 


